
 

 
 

My dear friends, today is a day of great sadness. The leadership of the 

Federation of Trade Unions of Belarus, UE «Belprofsoyuzkurort», management 

and staff of all sanatoriums of the Federation of Trade Unions of Belarus mourn 

the death of Umberto Salimene, President of the World Federation of Climate 

and Hydrotherapy, Professor of the University of Milan, one of the most 

authoritative representatives of hydrotherapy. He was a scientist of international 

renown, a man with a huge heart and an outstanding personality. May the 

relatives of the deceased be at least a little comforted by the fact that today many 

are mourning, who were left without this ray of light in their lives. You are not 

alone in this hour of grief. 

Truly, until his last breath, Umberto helped us with all his strength, served 

as a guide and support. Through the efforts of Umberto Salimene, the world 

hydrotherapy has united the world's leading universities in promoting basic 

research, teaching, sharing experience, searching for and implementing 

evidence-based medicine, improving the quality and prolonging the lives of 

people around the world. This cohesion has been able to endure and continue to 

evolve even when tested by critical times. 

Please accept our feelings of deep empathy on the passing of our near and 

dear one. We will pray that the God will give us patience and strength. 

 

 

Друзья, сегодня день огромной печали. Руководство Федерации 

профсоюзов Беларуси, Белпрофсоюзкурорта, руководство и коллективы 

всех санаториев Федерации профсоюзов Беларуси скорбят в связи с 

кончиной Президента Всемирной федерации климато- и водолечения, 

профессора Миланского университета, одного из самых авторитетных 

представителей гидротерапии Умберто Салимене. Ученого с мировым 

именем, человека с огромным сердцем и незаурядной личности. Пусть 

родных покойного хоть немного утешает то, что сегодня скорбят многие, 

которые остались без этого луча света в своей жизни. Вы не одни в этот 

скорбный час. 

Воистину до самого последнего вздоха Умберто всеми силами помогал 

нам, служил ориентиром и поддержкой. Усилиями Умберто Салимене 

мировая гидротерапия сплотила ведущие мировые университеты в деле 

продвижения фундаментальных исследований, обучения, обмена опытом, 

поиске и внедрению в лечение методик доказательной медицины, 

повышения качества и продления жизни людей во всем мире. Эта 

сплоченность смогла выстоять и продолжить развитие  даже в испытаниях 

критическим временем. 

Примите чувства нашего глубокого сопереживания по поводу 

кончины близкого и дорогого нам человека. Мы будем молиться, чтобы 

Господь дал нам терпения и сил.  
 


